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 بازار جشنواره جهانی فجر 
چگونه برگزار می شود؟

معاون دبیر و رئیس دبیرخانه مرکزی سی وهشتمین جشنواره 
جهانی فیلم فجر با اشاره به برگزاری مجازی بازار فیلم این دوره 
از جشنواره، گفت:  همه برنامه ریزی ها برای تامین امنیت فیلم ها 
صورت گرفته است. امیر اسفندیاری درباره جزئیات برگزاری 
بازار فیلم جشنواره سی وهشتم جهانی فجر در شرایط همه گیری 
کرونا اظهارکرد: در فضایی که بعداز کرونا اتفاق افتاد تصمیم 
گرفتیم نمایش فیلم ها در جشنواره جهانی فیلم فجر امسال به 
شکل فیزیکی و برگزاری بازار به شکل مجازی در دستور کار 
قرار گیرد. به این ترتیب آنچه در قالب بدنه  خود جشنواره در 
کشورمان برگزار می شود به شکل فیزیکی خواهد بود و بازار فیلم 
که شرکت کنندگان داخلی و خارجی در آن حضور دارند به شکل 
مجازی برپا می شود. او افزود: همانطور که پیش از این در مقررات 
اعلام شده است، تاریخ پنجم تا دوازدهم خردادماه برای برپایی این 
رویداد تعیین شده است و با توجه به تجربیاتی که در طول دوران 
کرونا در جشنواره های دیگر اتفاق افتاده و قوت گیری کتابخانه های 
برخط ویدئویی، تصمیم قطعی جهت بهره گیری از این فضاها برای 
برپایی بازار فیلم اتخاذ شد. اسفندیاری با اشاره به اینکه مهمترین 
دغدغه در این میان حفظ امنیت فیلم ها بود، گفت: بسیاری از 
جشنواره های بین المللی فیلم از کتابخانه ویدئویی پلتفرم سیناندو 
)Cinando( بهره بردند. این پلتفرم، جهت  ارائه محتوای بصری 
غیرقابل دانلود، در سال های اخیر، از خدمات شرکت شیفت 
۷۲ استفاده کرده است. تیم برگزاری جشنواره هم در این دوره 
خاص، در نهایت به این نتیجه رسید که با سیناندو و شیفت ۷۲ 
همکاری کند. این شیوه که پیش از این در جشنواره ها و بازارهایی 
چون کن، تورنتو، ورشو و تالین مورد استفاده قرار گرفته است، با 
گسترش برنامه و تغییراتی جهت اعطای امکان تصمیم گیری به 
صاحبان آثار در بازار فیلم ایران )IFM(  مد نظر قرار گرفت. وی 
اضافه کر د: با توجه به مذاکراتی که با مسئولان پلتفرم ها انجام 
شده، برای کسانی که آثارشان در بازار مجازی فجر به نمایش در 
می آید مزایایی در نظر گرفته شده است که از جمله آن می توان به 

عضویت رایگان در پلتفرم  سیناندو اشاره کرد.
 حضور فیلم های ایرانی و خارجی 

او ادامه داد: در این دوره از بازار جشنواره جهانی دو گروه 
شرکت کنندگان بازار و مهمانان جشنواره برای دیدن فیلم های 
بازار درخواست خود را به صورت مستقیم به صاحب اثر ارائه 
می دهند و در صورت تایید، امکان تماشای فیلم برای این دو گروه 
فراهم می شود. افزونه های لازم برای تحقق این موضوع که امکان 
نمایش فیلم ها در بازار را در کمال امنیت و بدون هیچ گونه نگرانی 
فراهم می کند، در چارچوب برنامه ریزی ها و مذاکراتی تخصصی 
پیگیری شده و به نتیجه رسیده است. برای مذاکرات یک به یک 
میان صاحبان آثار ایرانی و شرکت کنندگان بین المللی هم توافقات 
لازم با شرکتی متخصص در ارائه اتاق های ملاقات مجازی صورت 
پذیرفته است. این مدیر سینمایی درباره ویژگی فیلم های ایرانی 
که امکان حضور در بازار فیلم جشنواره امسال را دارا هستند، گفت: 
بازار امسال با حضور فیلم های ایرانی، صاحبان آثار و شرکت های 
خارجی برگزار می شود و نکته قابل توجه درباره شرکت های ایرانی 
این است که برای حضور در بازار حتما باید فیلمی در جمع آثار 
منتخب داشته باشند. به روال هر سال فیلم های ایرانی جشنواره 
هم از میان فیلم های منتخب برای نمایش های بازار برگزیده 
خواهند شد. بازار فیلم جشنواره به  منظور معرفی تولیدات یک سال 
سینمای ایران به مهمانان، خریداران، مدیران جشنواره های 
جهانی و نمایندگان شرکت های پخش بین المللی حاضر در این 
رویداد، امکان ارائه مجازی فیلم ها را می دهد. متقاضیان نمایش 
فیلم ها در بخش نمایش های بازار سی وهشتمین جشنواره جهانی 
فیلم فجر می توانند با مراجعه به پایگاه www.fajriff.com  اثر 
خود را جهت ارائه نسخه فیزیکی به دبیرخانه فیلم های ایرانی 
ثبت نام کنند. فیلم های ایرانی برای آنکه امکان حضور در بازار 
فیلم را داشته باشند باید در فاصله زمانی آغاز دیماه ۱۳۹۸ تا 
پایان فروردین ۱۴۰۰ آماده نمایش شده باشند و به هیچ وجه 
اکران سینمایی، نمایش تلویزیونی، اینترنتی و شبکه نمایش 
خانگی نداشته باشند. البته با توجه به محدودیت تعداد فیلم های 
قابل بارگذاری در پلتفرم امن بین المللی، فیلم های موردنظر به 
سبک و سیاق معمول توسط دبیر با همکاری مشاوران و مسئولان 
برگزارکننده جشنواره انتخاب خواهند شد. سی وهشتمین 
جشنواره جهانی فیلم فجر از تاریخ ۵ تا ۱۲خرداد ۱۴۰۰ به دبیری 

محمدمهدی عسگرپور در تهران برگزار می شود.

ساعد هدایتی با اشاره به اینکه اصلی ترین 
مــوضوع در ساخت آثار سینمایی و همچنین 
تلویزیونی به صرفه بودن این تولیدات به لحاظ 
اقتصــادی است، تاکیــد کــرد کــه ساخــت 
سریال های ۹۰ قسمتی چون »شب های برره« 
دیگر برای تولیدکنندگان آن به صرفه نیست. 
این بازیگر سینما و تلویزیون اظهارداشت: هر 
ژانری در سینما و تلویزیون طرفداران خاص 
خود را دارد و اثر خوب در هر رسانه ای اعم 
از تلویزیون، سینما و شبکه نمایش خانگی 
ساخته شود توسط طرفدارانش دیده می شود. 
هدایتی خاطرنشان کرد: برخی آثار کمدی را 
نمی پسندند و برخی فقط آثار کمدی می بینند 
اما برای اینکه بررسی کنیم چه آثاری در سینما 
و تلویزیون در زمان های مختلف بیشتر ساخته 
می شوند باید به ساختارها نگاه کنیم. اگر امروز 
تعداد تـولیدات طنز کمتر شــده به ساختــار 
مدیریتی تلویزیون مربوط می شود و نمی توان 
در کم شدن آثار طنز به دنبال مقصر بود و گفت 
که دلیل این اتفاق اهمیت ندادن به این موضوع 
است. او افزود: در دهه ۱۳۷۰ تا ۱۳۸۰ ما بسیار 
پرکار بودیم، سریال های طنز به کارگردانی 
مهران مدیری تقریبا هر سال ساخته می شدند 
و مردم ۹۰ شب به دیدن این آثار می نشستند. 

برخی آثار آیتمی بود و برخی قصه های واحدی 
داشت که فکر می کنم در آن زمان مخاطب 
چنین آثاری را می پسندید و کم کم مردم از آثار 
دیگری استقبال کردند و تلویزیون نیز به تبع 
آن تعداد آثار خود در زمینه طنز را به نوعی 
کاهش داد و در حال حاضر که یکسالی است 
درگیر کرونا هستیم و همه قواعد به هم ریخته 
است. این بازیگر در ادامه گفت: در یکسالی که 
گذشت نه به مهمانی رفته ام، نه مسافرت کرده ام 
و نه هیچ تفریحی داشته ام. حتی خانه تکانی 
هــم نکــرده ام و این وضعیت خانه نشینی و 
گوشه گیری به مراتب روحیه جامعه را تحت 
تاثیر قرار داده و مشکلات قبل در کنار این 
معضلات به نوعی تلنبار شده است. در سالی که 
گــذشت دوستــانی چون پرویز پورحسینی، 
کریم اکبری مبارکه و... را هم از دست دادیم و 
نباید فراموش کنیم که این مسائل در روحیه 

همه ما تاثیر گذاشته است.
 »مدیری« فضای جامعه را می شناسد

هدایتی درباره عدم همکاری هنــرمندانی 
چون رضــا عطــاران با تلویزیــون و عــدم 
سریال سازی مهران مدیری در تلــویزیون 
تصریح کرد: مهران مدیری و رضا عطاران امروز 
بیشتر در سینما و شبکه نمایش خانگی فعالیت 

می کنند. به نظر من اولویت اصلی مساله مالی 
است و سینما در این مورد درآمد بیشتری برای 
هنرمندان دارد. مهران مدیری فضای جامعه و 
مردم را می شناسد و خوب می داند که مردم 
به چه چیزهایی می خندند؛ شاید دیگر دوره 
سریــال هایی مثل »پــاورچین«، »شب های 
برره« و... گذشته و ساخت »دورهمی« در حال 
حاضر نتیجه بهتری می دهد و بیشتر مردم 
را می خنداند. او افزود: چنین وضعیتی وجود 
دارد اما اگر به دنبال مقصر هستیم باید بدانیم 
که هیچ مقصری وجود ندارد و این مربوط 
به اقتضاعات زمان است. در سال های اخیر 
چندبار بحث ساخت »شب های برره۲« مطرح 
شده و پس از چند روز خود مهران مدیری از 
ساخت آن منصرف شده است. بازیگر مجموعه 
تلویزیونی »شب های برره« تاکید کرد: این 
اظهارات من نباید اینگونه برداشت شود که دوره 
طنز به اتمام رسیده و دیگر نباید سریال طنز 
ساخت. به نظر من همچنان ساخت سریال هایی 
چون »شب های برره« و »پاورچین« می تواند 
نتیجه بخش باشد اما به نظر من ساخت این 
سریال ها برای تولیدکنندگان این آثار به لحاظ 
اقتصادی به صرفه نیست و به همین دلیل است 

که دیگر به سراغ آن نمی روند.

دبیر چهلمین جشنواره تئاترفجر با اعلام اینکه 
فعالیت دبیرخانه جشنواره از هفته جاری آغاز 
می شود، تاکید کرد که فراخوان این دوره زودتر 
از دوره سی ونهم و در فصل بهار ۱۴۰۰ منتشر 
خواهد شد. سی ونهمین جشنواره تئاترفجر با 
توجه به شیوع کرونا و محدودیت هایی که برای 
فعالیت های تئاتری در سال ۹۹ وجود داشت، با 
تاخیر در انتخاب دبیر و شکل گیری دبیرخانه، 
کار خود را آغاز کرد. حسین مسافرآستانه دبیری 
جشنواره سی ونهم را در شرایطی پذیرفت که 
اکثر ماه های سال گذشته تئاتر تعطیل بود و تولید 
تئاتر وضعیت نامطلوبی داشت. شرایط بین المللی 
نیز به دلیل شیوع  کرونا به گونه ای رقم خود که 
بخش  فاقد  تئاترفجر  سی ونهمین جشنواره 

بین الملل باشد. در نهایت سی ونهمین جشنواره 
تئاترفجر همزمان به صورت مجازی و حضوری 
برگزار شد و با وجود شرایط کرونایی سال ۹۹ 
چراغش خاموش نشد. اواخر اسفند سال ۹۹ بود 
که حسین مسافرآستانه برای دومین دوره پیاپی 
به عنوان دبیر جشنواره تئاتر فجر انتخاب و معرفی 
شد و دبیری جشنواره چهلم را بر عهده گرفت. وی 
درباره اینکه با توجه به انتخاب و معرفی در سال 
۹۹ و در اختیارداشتن زمانی چند ماهه تا برگزاری 
جشنواره چهلم فعالیت دبیرخانه از چه زمانی آغاز 
و چه زمانی فراخوان این دوره از جشنواره منتشر 
می شود، گفت: ما از هفته جاری فعالیت دبیرخانه 
چهلمین جشنواره تئاترفجر را آغاز می کنیم. قطعا 
فراخوان جشنواره چهلم نیز نسبت به جشنواره 

سی ونهم، زودتر و در فرصت مناسب تری منتشر 
می شود. مسافرآستانه در پاسخ به این پرسش که 
آیا فراخوان جشنواره چهلم در فصل بهار سالجاری 
منتشر می شود یا نه؟ یادآور شد: تمام تلاش ما این 
است که فراخوان جشنواره در فصل بهار منتشر 
شود تا گروه ها فرصت کافی برای برنامه ریزی 
داشته باشند. دبیر چهلمین جشنواره تئاترفجر 
درباره اینکه آیا این دوره از جشنواره نیز مانند 
جشنواره سی ونهم در فضای مجازی نیز برگزار 
خواهد شد یا نه، تاکید کرد: قطعا ما در شرایط 
کنونی و کرونایی جامعه برگزاری جشنواره 
به صورت مجازی و حضوری را در دستور کار 
خود داریم ولی در نهایت نحوه برگزاری جشنواره 

بستگی به شرایط آن مقطع زمانی دارد.

حسین  مسافرآستانه: 

فراخوان»تئاترفجر۴۰«دربهارمنتشرمیشود

جواد نوروزبیگی تهیه کننده فیلم سینمایی 
»خون شد« به کارگردانی مسعود کیمیایی 
و از فیـلم های اکران نوروز ۱۴۰۰ تاکید کرد 
که پیش بینی می کردند از این فیلم استقبال 
خوبی نشود، ولی نه در این حد! جواد نوروزبیگی 
به  شد«  »خون  سینمایی  فیلم  تهیه کننده 
کارگردانی مسعود کیمیایی گفت: در شرایطی که 
قرار بود چند فیلم برای نوروز ۱۴۰۰ اکران شوند، 
»خون شد« هم در میان آثار اکران نوروزی قرار 
گرفت. البته با توجه به وضعیت کرونا ما پیش بینی 
می کردیم که استقبال چندانی از فیلم نشود ولی نه 
این قدر پایین! وی ادامه داد: تمام فیلم ها به همین 
وضعیت دچار شدند، حتی مشاهده کردید که 
فیلمی مانند »شنای پروانه« ساخته محمد کارت 
موفقیتی در اکران سینمایی به دست نیاورد اما در 
اکران آنلاین در دو روز اتفاقات ویژه ای برای آن 
رقم خورد. بنابراین به نظرم مقداری قواعد برهم 
ریخته است. برای مثال در حالی که فکر می کنیم 
اکران آنلاین بد است، چنین نمایشی روی یک 
فیلم جواب می دهد. باید یک کارشناسی و بررسی 
درستی صورت بگیرد تا سینما را نجات بدهیم 
و مخاطب دوباره به سینما بازگردد. چون عدم 
ورود مخاطب به سینما صدمات زیادی دارد. وی 
افزود: آثاری که روی پرده هستند جزو فیلم های 
خوب سینمایی هستند. از سوی دیگر آثار آقای 
کیمیایی هم همواره در اکران موفق بوده، همیشه 
طرفداران خود را داشته و توانسته است مخاطبانی 
را به دست بیاورد. آقای مجیدی کارگردان 

»خورشید« هم همیشه جزو فیلمسازان موفق 
در اکران بوده است. اما اکران نوروزی امسال نشان 
داد که مردم در تعطیلات نوروزی تفریحی به نام 
سینما را از میان برنامه های خود حذف کرده بودند 
و به سمت سینما نرفتند، یعنی هرچند به تفریحات 
دیگر و مسافرت پرداختند اما سینما را در میان 
سبدتفریحی خود قرار ندادند از این رو باید وضعیت 
سینماها تقویت شود. نوروزبیگی اظهارکرد: اگر 
تنها هدف ما اکران »خون شد« در ایام نوروز 
بود که باید سال گذشته این فیلم را به نمایش 

می گذاشتیم اما شرایط فعلی 
ایجاب کرد که به همراه شورای 
صنفی چنین تصمیمی بگیریم. 
یعنی ما هم یکی از کسانی بودیم 
که با این تصمیم موافقت کردیم 
به هر حال فیلم های دیگری هم 
در این پکیج قرار دارند. بنابراین 
در شرایط فعلی »مساله« این 
شد«  »خون  آیا  که  نیست 
مناسب اکران نوروزی بود یا نه؛ 
چون شرایط سینما بسیار بغرنج 
شده است. البته این وضعیت 
برای تمام فیلم ها وجود دارد و 
من تنها درباره فیلم خودم حرف 
نمی زنم. این تهیه کننده توضیح 
داد: گرچه تیزرهایی از فیلم ها از 
تلویزیون پخش شد اما رسانه 
ملی به آن اندازه ای که باید، به 

فیلم ها تبلیغات نداد. آثار همیشه چیزی حدود 
۲۵۰ نوبت پخش تیزر تبلیغاتی دارند اما این اتفاق 
امسال رخ نداد و این مساله هم به فیلم ها ضربه 
زد. ضمن اینکه این تعطیلاتی که گه گاه برای 
سینماها پیش می آید هم آسیب زننده است این 
اتفاق نه تنها به فیلم ما بلکه به همه آثار روی پرده 
صدمه زد. وی در پایان درباره اکران دیگر فیلم 
خود در مقام تهیه کننده یعنی »بی همه چیز« به 
کارگردانی محسن قرایی بیان کرد: ما هنوز هیچ 

تصمیمی برای اکران این فیلم نداریم.

جواد نوروزبیگی:

مردم »سینما« را از سبد تفریحات نوروز حذف کردند

داریوشارجمند
درسریال»یاور«

سریـال »یــاور« ســاخته 
سعیــد ســلطانی که پیش تر 
یـــش«  ل »ستــا یـا ســر
را کارگردانی کرده،  در ماه 
مبارک رمضان از شبکه سه 
سیما پخش می شود. »یاور« با 
بازی داریوش ارجمند و دیگر 
بازیگرانـش در شرقِ تهران 
به فیلمبــرداری اش ادامه 
می دهد تا به رقابت رمضانی 
تلویزیون راه پیدا کند. سریال 
»یاور« به کارگردانی سعید 
سلطانی قرار است در ایام ماه 
مبارک رمضان از شبکه سه 
ســیــمــا پخــش شــود. 
امید علیمردانی که او را بیشتر 
به شخصیـت »رستم« سریال 
»ستایــش« می شناسند در 
این سریــال همچنان نقش 
»رستــم« را بازی می کند. 
مجموعـه ۳۰ قسمتی »یاور« 
ملودرامی اجتماعی است که 
قسمت های معمــایی و تمِ 
)مضمون( جوانمردی دارد. 
در کنار داریوش ارجمند که 
نقش اصلی یـعنی »یــاور« 
را برعهــده دارد، ارسلان 
قاسمی، محمد حاتمی، زهرا 
سعیدی، شبنم فرشادجو، 
امیــد علیمــردانی، فقیهه 
سلطانی، مهوش افشارزاده، 
اسماعیل محرابی از جمله 
بازیگرانی  هستند که در این 
سریال حضور دارند. امکان 
دارد فیلمبرداری سریال تا 
ایام ماه  مبارک رمضان هم 

ادامه پیدا کند.

گره کوری که فعلا باز نمی شود
گرچه در دوران کرونــا انجـام یک سری از 
فعالیت های جمعی به فضای مجازی منتقل 
شده است؛ ولی اموری هست که در این فضا 
هم انجام نشدنی است و ظاهرا تنها راه چاره 
آن  صبر است و گذر از این شرایط. انتخابات 
هیات مدیره خانه تئاتر هم یکی از همین موارد 
است. انتخابات هیات مدیره خانه تئاتر دو سال 
یکبار برگزار می شود. این انتخابات معمولا 
اواخر فروردین در مکانی که عموما تالار اصلی 
مجموعه تئاترشهر است، برگزار می شود و اگر در 
نوبت اول به دلیل کم بودن تعداد اعضای حاضر 
به رسمیت نرسد، در نوبت دوم که معمولا دو 
هفته بعد برپا می شود، با حضور هر تعداد از اعضا 
قانونی است. قرار بود سال گذشته اعضای جدید 
هیات مدیره خانه تئاتر انتخاب شوند ولی از 
آن جا که فروردین گذشته هنوز از ورود ویروس 
ناخوانده، گیج و هراسان بودیم، طبیعتا این 
انتخابات هم مانند بسیاری از فعالیت های جمعی 
دیگر به زمانی بهتر موکول شد. حالا یکسال 
گذشته و هنوز وضعیت بر همان منوال است 
و هرچند برخی از کشورها در واکسیناسیون 
به وضعیت خوبی رسیده اند، ما در هراس از موج 
چهارم کرونا هستیم. البته در میان آسیب هایی 
که به واسطه ورود کرونا به جامعه هنری وارد 
شد، برگزارنشدن انتخابات هیات مدیره خانه 
تئاتر شاید کمترین اهمیت را داشته باشد. با 
این همه ایرج راد، رئیس هیات مدیره خانه تئاتر 
توضیحاتی در این باره ارائه داد. راد گفت: طبق 
اساسنامه خانه تئاتر مجمع عمومی )فارغ از 
این که برای انتخابات تشکیل شود یا نه( با حضور 
نصف به اضافه یک عضو رسمیت پیدا می کند. 
خانه تئاتر با در نظرگرفتن یک سری موارد که 
مربوط به پرداخت حق عضویت افراد است، 
حدود سه هزار عضو دارد. یعنی برای قانونی بودن 
مجمع عمومی، حضور حدود ۱۵۰۰ نفر الزامی 
است که طبیعتا فعلا حضور چنین جمعیتی در 
فضای بسته امکان پذیر نیست. شاید بتوان این 
جمعیت را در فضای باز گردآورد که فعلا در این 
زمینه هم تصمیم مشخصی گرفته نشده است. 

 برگزاری مجمع عمومی
راد درباره برگزاری انتخابات به صورت مجازی 
نیز توضیح داد: فعلا چنین امکانی نداریم چون 
طبق اساسنامه، انتخابات باید به صورت حضوری 
برگزار شود مگر این که اساسنامه را تغییر دهیم 
و تغییر اساسنامه هم نیازمند برگزاری مجمع 
عمومی است. بنابراین فعلا برگزاری انتخابات 
خانه تئاتر منتفی است. او در ادامه درباره 
برگزاری هفته روز جهانی تئاتر که در ایران 
به دلیل تعطیلات نوروزی در اردیبهشت ماه 
برگزار می شود، تصریح کرد: پیش از تعطیلات 
نوروز صحبت هایی برای برگزاری این هفته 
انجام شد اما هنوز درباره چگونگی اجرایی شدن 
آن به نتیجه قطعی نرسیده ایم ولی در هر حال 
از آن جا که زمان زیادی هم نداریم، باید زودتر 
در این زمینه به قطعیت برسیم و در اولین 
جلسه هیات مدیره در این باره تصمیم گیری 
خواهد شد. روزجهانی تئاتر ۲۷ مارس برابر 
هفتم فروردین ماه است ولی در کشور ما به دلیل 
تعطیلات نوروزی، هفته بزرگداشت روز جهانی 
تئاتر اردیبهشت هر سال برگزار می شود که طی 
آن هر یک از انجمن های خانه تئاتر در طول این 
هفته یک روز را در اختیار دارند تا برنامه های 
موردنظر خود را برگزار کنند. سال گذشته که 
ورود کرونا همه فعالیت های جمعی را تعطیل 

کرد، برنامه های این هفته نیز لغو شد.

کوتــاه 
موزه هنرهای معاصر تعطیل شد

به دستور ستاد ملی کرونا و با نارنجی شدن 
شهر تهران، موزه هنرهای معاصر تهران از )۱۵ 
فروردین ماه( تا اطلاع ثانوی تعطیل شد. موزه 
هنرهای معاصر تهران که این روزها میزبان 
دو نمایشگاه بود، با انتشار بیانیه ای اعلام کرد 
که از صبح روز یکشنبه ۱۵ فروردین تا اطلاع 
ثانوی تعطیل است. این موزه علت این تعطیلی 
را دستور ستاد ملی کرونا اعلام کرده است. در 
این بیانیه آمده است، »حسب اعلام ستاد ملی 
کرونا مبنی بر نارنجی شدن شهر تهران و لزوم 
تعطیلی فعالیت های سطح ۳ و ۴ در شرایط 
فعلی و با توجه به اینکه موزه ها در سطح سوم 
فعالیت قرار دارند، موزه هنرهای معاصر تهران 
از روز یکشنبه )۱۵ فروردین ماه( تا صدور 
مجوز بازگشایی از سوی ستاد ملی کرونا، 
تعطیل خواهد بود. « موزه هنرهای معاصر 
تهران بعداز حدود دو سال تعطیلی، از ۱۴ 

بهمن ماه ۹۹ بازگشایی عمومی شده بود.

تــلویزیــون

تهیه کننده سریال »نون .خ۳« ، توضیحاتی را درباره ساخت 
لوکیشن معدن طلا در این سریال ارائه داده است. مهدی فرجی 
نوشته است: گاهی فکر می کنم؛ بعداز کار معدن، سخت ترین 
شغل ها؛ کارگردانی و طراحی صحنه است!! حالا تصور کنید 
یک کارگردان و یک گروه طراحی صحنه ۳۰ روز تمام مشغول 
طراحی و ساخت یک معدن باشند! حتما کار خیلی سخت تری 
خواهد بود! معدنی که قرار است در کنار بازی خوب بازیگران 
سریال »نون.خ«؛ آنقدر جلوه کند که به نظر برسد یک معدن 
واقعی است! گروه سریال »نون.خ« در روزهای سخت کرونا و 
در زمستانی سرد و طاقت فرسا، با همه  سختی و دغدغه ها و 
اتفاقات عجیب و ناخوانده ای که از سر گذراند؛ این داستان 
را رقم زد ... در پروژه  ساخت معدن بیش از ۳۰۰ متر زمین 
به عمق دو ونیم متر حفر شد. کانال کشی، مسقف و ایزوگام 
شد .. و دو لایه سقف برایش ساخته شد تا از باران و سرمای 
زمستان در امان بماند .. مرحله های بعد زه کشی و لامپ کشی 
معدن بود.. و سپس طراحی فضای داخلی آن و نزدیک کردن 
آن فضا به استانداردهای یک معدن واقعی با کمک نور و رنگ 
و حجم سازی با چوب و گیاهان خودرو  ... پروژه  ساخت معدن 
طلای آقای نورالدین خانزاده؛ خروجی زیبایی خلق کرد و 
تلاشی تحسین آمیز از همکاران صبور و حرفه ای من بود ... 
به واقع؛ هنر عالی حسین عالی نژاد، طراح صحنه  بی نظیرمان و 
کارگردانی بی نقص سعید آقاخانی و زحمت های شبانه روزی 
گروه تولید، دو ضلع مثلث بود.. ضلع سوم این کار طاقت فرسا،  
امید به دیدن لبخند و انرژی دوست داشتنی مردم ایران در 
روزهای سخت کرونا و نگرانی هایش بود که همراهی مان 
کرد. انرژی عجیبی که معتقدم اگر آن برکت و محبت و شور و 
استقبال کم نظیر شامل حال »نون.خ« نبود؛ حالا در این روزها، 

برق شادی را هم در چشمان گروه سازنده سریال نمی دیدیم.

معدن طلای »نون.خ« چگونه ساخته شد؟

»حسینملکی«
بهخاکسپردهشد

پیکر مـرحوم حسین ملکی 
)هنرمند فقــیــد( در قطعه 
هنرمندان بــه خــاک سپرده 
شد. مراســم تدفیــن مرحوم 
حسیــن ملکــی که روز ۱۴ 
از تحمل  فروردین ماه پس 
یک بیمـــاری ریوی قدیمی 
از دنیا رفت، صبح یکشنبه، 
۱۵ فــــروردیــن در قطعه 
بهشت زهرا)س(  هنرمندان 
با حضور جمعــی محدود از 
اعضای خانواده و همکاران این 
فیلمبــردار و بازیــگر سینما 
برگزار  شد. پیکر این هنرمند 
در طبـقه فوقــانی مزار مرحوم 
خـسرو شایگان از چهره های 
دوبله ایران به خاک سپــــرده 
شد. منوچهــر شــاهسواری، 
مدیــرعامــل خانه سینما، 
عــلیــرضــا نــجــف زاده، 
عضــو هیــات مدیــره خانه 
سینمــا، حسیــن فرحبخش، 
مــریــم بـحــرالعــلــومی، 
اکبر اصفهانی، حسیــن قطاع 
و فرامــرز روشنــایی از جمله 

حاضران در مراسم بودند.

ساعد هدایتی:

 ساخت »شب های برره« 
دیگر صرفه اقتصادی ندارد


